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Conferință de presă comună a primului-ministru Victor Ponta și omologului său din
Republica Polonă, Donald Tusk

  

Victor Ponta:

  

Bună ziua, o să folosesc limba română, sunt convins că aveţi toată traducerea necesară. Aş
dori să vă informez asupra încheierii cu succes, pot spune, a acestei întâlniri, a celor 15 ţări
cuprinse în Grupul Prietenilor Coeziunii.

  

Aşa cum ştiţi, la Bucureşti, în prezenţa preşedintelui Comisiei Europene, domnul Barroso, şi a
reprezentanţilor la nivel de prim-ministru sau ministru din 15 ţări membre ale Uniunii Europene,
aici incluzând şi Croaţia, care va deveni de anul viitor membru cu drepturi depline.

    

  

  

A avut loc o întâlnire extrem de importantă, având ca temă mecanismul financiar multianual
2014 - 2020, cu privire în special la fondurile structurale şi de coeziune. Mesajele care au
rezultat în urma întâlnirii, şi o să le prezint foarte pe scurt: faptul că toţi participanţii consideră
fondurile de coeziune esenţiale pentru dezvoltarea în continuare a relaţiilor în cadrul Uniunii
Europene, aceştia nu sunt bani pe care statele mai bogate îi dau către statele mai sărace, ci
reprezintă, de fapt, principalul element al politicii de dezvoltare, de creare de locuri de muncă şi
de relansare economică, pe care Uniunea Europeană trebuie şi îl promovează în perioada
imediat următoare. În egală măsură, s-a subliniat şi sprijinit ideea unui mod mult mai pragmatic,
mai eficient de folosire a acestor fonduri de coeziune şi structurale şi creşterea capacităţii ţărilor
membre privind absorbţia respectivelor fonduri.

  

Aici, din păcate, pentru România, există ţări aflate la coada clasamentului în ceea ce priveşte
absorbţia, România este chiar pe ultimul loc, dar există şi ţări cu o foarte bună performanţă şi în
care utilizarea fondurilor structurale şi de coeziune a dus în mod clar la creştere economică şi la
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creşterea Produsului Intern Brut. Aş vrea să afirm că această întâlnire s-a încheiat cu succes,
având în vedere adoptarea unei declaraţii comune a celor 15 ţări, privind mecanismul financiar
multianual 2014 - 2020, practic o declaraţie care pregăteşte discuţiile care vor avea loc în cadrul
Consiliului European, de la sfârşitul acestei luni, şi dezbaterile conduse de către Uniunea
Europeană în cadrul preşedinţiei semestriale a Ciprului.

  

Vreau să mulţumesc tuturor celor care au participat la această întâlnire, începând cu
preşedintele Comisiei, domnul Barroso, şi să aduc o mulţumire specială primului ministru al
Poloniei, domnul Donald Tusk, pe care l-am considerat un co-organizator, alături de mine, al
acestei întâlniri; a fost un sprijin pentru această primă reuniune internaţională pe care am
organizat-o în calitatea mea de prim-ministru şi consider Polonia unul din cei mai importanţi
parteneri ai României, atât în ceea ce priveşte dezbaterea europeană, cât şi toate poziţiile
politice ale celor două ţări, din punct de vedere geostrategic. Îi mulţumesc premierului Tusk,
care, repet, mă însoţeşte aici, eu considerându-l, în egală măsură, un co-organizator şi cel mai
important sprijin în reuşita acestei întâlniri şi îl rog să vă spună câteva cuvinte.
Donald Tusk: Stimate domnule prim-ministru, dragă Victor, doamnelor şi domnilor. Avem foarte
multe întâlniri în Europa. Discutăm despre criză, despre cadrul financiar multianual şi câteodată
unii cetăţeni se gândesc câte întâlniri de genul acesta or să mai fie, fără niciun efect. Vreau să
vă spun că această întâlnire are o însemnătate-cheie pentru dezbaterea pe tema politicii de
coeziune. De aceea, vreau să vă felicit foarte mult pentru această iniţiativă.

  

Această iniţiativă este bună nu numai România, ci şi pentru toate ţările din Uniunea Europeană,
deoarece am prelucrat astăzi o strategie de promovare a politicii de coeziune, iar această
înseamnă că am colaborat o strategie pentru creşterea în Uniunea Europeană, păstrând o
disciplină financiară. Experienţa României, experienţa Poloniei, a multor state europene, ne
spune, într-un cuvânt, că, în Europa, ambele ţeluri sunt astăzi importante. Deci,
responsabilitatea financiară şi, totodată, creşterea, politica de coeziune, deci acele miliarde de
euro, sute de miliarde de euro pe care le investim direct, de cele mai multe ori în infrastructură,
aşa cum am ajuns astăzi la concluzie împreună cu domnul preşedinte al Comisiei Europene, cel
mai important instrument care este la dispoziţia Uniunii Europene astăzi pentru creştere, este o
creştere care nu ne aduce riscul instabilităţii financiare.

  

Nu ne aduce un astfel de risc, deoarece fondurile cheltuite în această politică de coeziune cer
ca toate ţările să aibă o disciplină financiară, deoarece vorbim de investiţii, de investiţii care cer
angajamentul propriilor mijloace financiare. Dacă avem astăzi un motor de creştere, acest motor
este politica de coeziune. Vreau să vă mulţumesc pentru această impresie extraordinară şi
reflexul care l-aţi avut ca să organizaţi această întâlnire. Îmi permit să vă amintesc că, după
această întâlnire, am avut câteva momente să vorbim despre relaţiile bilaterale între Polonia şi
România, vreau să spun că adăugăm la acest patrimoniu, care este prietenia polono-română, şi
chestiuni concrete pe care vom vrea să le rezolvăm, începând de la colaborarea militară, care
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este absolut ideală, Polonia şi România colaborează cât de bine pot, dar vom colabora intens şi
asupra unor paşi pe care îi vom întreprinde împreună energetic în domeniul business-ului, în
domeniul investiţiilor. Se vede clar faptul că cea mai bună perioadă de colaborare
polono-română abia începe.

  

Mă bucur foarte mult că am putut să discutăm amândoi cu aceleaşi convingeri, astăzi. Te rog să
primeşti încă o dată felicitările noastre, ale mele personale, pentru acest summit extraordinar de
bine organizat şi atât de concret.
Victor Ponta: Mulţumesc foarte mult.

  

  

  

    

Emitent: Guvernul Romaniei – Biroul de presa

  

Data: 01.06.2012
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